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      Šis  informatīvā  izdevuma   “Baltinavas 
Vēstis”    izdevums    ir   vēsturisks,   tas    ir 
pēdējais Baltinavas novada izdevums. No 
1. jūlija “Baltinavas Vēstis” neiznāks.        
     Maijā   notika pa vienai Sociālo un saim-
niecisko lietu; Izglītības, kultūras un sporta 
komitejas  sēdei; Finanšu komitejas sēdei  
un viena apvienotā ārkārtas Sociālo un 
saimniecisko lietu un Finanšu komitejas 
sēde ar izskatītiem 27 jautājumiem. Notika  
viena kārtējā domes sēde ar 23 izskatāmiem 
jautājumiem un divas ārkārtas domes sēdes 
ar izskatāmiem 5 jautājumiem.
  Jūnijā notika viena apvienotā Sociālo 
un saimniecisko lietu; Finanšu un Izglītī-
bas, kultūras un sporta komitejas sēde ar 
izskatāmiem 17 jautājumiem, viena ārkārtas 
domes sēde ar izskatāmiem 4 jautājumiem. 
22. jūnijā notika pēdējā Baltinavas novada 
domes sēde.
   Tā kā šis ir pēdējais izdevums, tas būs 
nedaudz citādākā formātā. Nebūs ikdienas 
atskaites par paveikto mēneša garumā, bet 
tāds kā kopsavilkums par padarīto četros 
gados.    Uzskatu,    ka   mums  nav   jākaunās, 
četros gados ir paveikts ļoti daudz un attīstī-
tas tādas jomas, kurām iepriekš uzmanība 
bija pievērsta mazāk. Kopā esam izdarījuši  
būtiskas lietas Baltinavas novada attīstībai 
un             Baltinavas         novada           vārda 
popularizēšanai.
   Īstenotie PROJEKTI no ES fondiem:

2017. GADS 
1. Grants ceļa “Čudarīne-Obeļova” 5,7 
km pārbūve  (būvdarbi iesākti 2017. gadā, 
pabeigti 2018. gadā).
2. Grants ceļa “Baltinava-Abriņas” 1,6 
km  pārbūve  (būvdarbi iesākti 2017. gadā, 
pabeigti 2018. gadā).

 3.“Baltinavas novada muzeja izstāžu telpas 
atjaunošana”.
4. “Bērnu rotaļu laukuma izveide Baltinavā” 
(izveidots     bērnu    rotaļu    laukums     pie 
vidusskolas).

2018. GADS 
1. “Bērnu un jauniešu pašizpausme mūzikā” 
(iegādātas skandas, mikrofoni, skaņu pults, 
kas spēs nodrošināt bērniem un jauniešiem 
pietiekamu tehnisko nodrošinājumu 
skatuves mākslas apgūšanai).
2. “Vēstures atskaņas Grīvas mežos (izvei-
dots pievilcīgs maršruts tūristiem Ziemeļlat-
galē,    kā    arī    izveidots  pirmais   marķētais 
velomaršruts Baltinavas novadā).
3. “Brieksīnes kapličas atjaunošana”.
4. Zivju Fonda projekts “Zivsaimnieciskās 
ekspluatācijas        noteikumu             izstrāde 
Baltinavas    novada     ezeriem”     (izstrādāti 
ekspluatācijas noteikumi Svētūnes un 
Obeļovas ezeriem).

2019. GADS
1. “Aprīkojuma iegāde Baltinavas kultūras 
namam” (Iegādāti 350 jauni apmeklētāju 
krēsli un 16 apģērbu statīvi).
2. “Tautas tērpu izgatavošana un piegāde 
Baltinavas jauktajam korim”  (iegādāti 26 
jauni tautu tērpi sievietēm un 10 vīriešiem).
3. Latvijas-Krievijas pārrobežu projekts “No 
hobija uz biznesu – uzņēmējdarbības attīstī-
ba Latvijas – Krievijas pierobežas teritorijā” 
(iegādāta piekabe ar plastikāta vāku, sešas 
nojumes - teltis (3 - 3 m x 6 m un 3 - 3 m 
x 3 m), 12 dažāda izmēra galdi izbraukuma 
tirdzniecībai, kā arī notikuši semināri, kon-
taktbiržas un  robežtirgi Latvijā un Krievijas         
Federācijā amatniekiem, mājražotājiem un 

uzņēmējiem)
4. “Uzņēmējdarbības attīstība Austrumu 
pierobežā” (autoceļa Čudarīne – Tutina-
va pārbūve, uzklājot asfaltsegumu 2,0 km 
garumā).
5. “Baltinavas novada muzeja ekspozīcijas 
telpu atjaunošana”.
6.  “Esi     domājošs.     Darbīgs.      Atbildīgs”
 (projekts jauniešu iniciatīvu veicināšanai).

2020. GADS
1. “Akustiskās sistēmas iegāde Baltinavas 
kultūras namam kultūras dzīves dažādoša-
nai un kvalitātes uzlabošanai” (iegādā-
ti zemo un pilna diapozona frekvenču 
skaļruņu pāri ElektroVoice ar statīviem, 
digitālā mikserpults Soundcraft un planšet-
dators Lenovo mikserpults vadīšanai).
2. “Aušanas inventāra iegāde Baltinavas 
novadam” (iegādātas aušanas stelles un 
aušanas piederumu koplekts).
3. “Grants ceļa Kaši – Pleitova (0 – 0,8km) 
pārbūve”.
4. “Grants ceļa Baltinava – Safronovka (0 – 
0,8km)” pārbūve.

2021. GADS 
  Apstiprināts VKKF mērķprogrammā 
“Kultūrtelpa” projekts “Izzinošas mobilās 
lietotnes BALTINAVA ZOOM izstrāde 
Baltinavas novada kultūrvēsturiskā manto-
juma aktīvai iepazīšanai ”.

• Baltinavas vidusskola laika posmā no 
2019.    gada    līdz    2021.    gadam   realizēja 
projektu  “Atbalsts    priekšlaicīgas     mācību 
pārtraukšanas      samazināšanai”        (saīsināti 
“PuMPuRS”).

Turpinājums 2. lpp.

Aktuālas īsziņas
Par digitālo Covid-19 

sertifikātu

   No 1. jūnija Latvijas Republikā ir 
uzsākta digitālo Covid-19 sertifikātu 
izmantošana. Savus digitālos Covid-19 
sertifikātus iedzīvotāji var izveidot 
tīmekļvietnē www.covid19sertifikats.
lv, pieslēdzoties ar kādu no drošas 
piekļuves līdzekļiem.
     Baltinavas   novada    iedzīvotāji,     kuri       
 nelieto     internetu,    Baltinavas    Klientu     
apkalpošanas centrā  (novada domē, 1. 
stāvā)    var   saņemt   digitālo    Covid - 19 
sertifikātu,      pirms   tam   sazinoties     ar 
VPVKAC speciālisti Silviju Buklovsku, 
e-pasts: baltinava@pakalpojumucentri.lv, 
tālr. 66954808, 25742708.

 Par visiem 
komerciālajiem 
sūtījumiem no 

trešajām valstīm būs 
jāmaksā PVN

        No 2021. gada 1. jūlija visiem 
komerciālo sūtījumu saņēmējiem 
būs  elektroniski jāiesniedz muitas 
deklarācija un jāsamaksā pievienotās 
vērtības nodoklis (PVN) par precēm. 
Šāda kārtība noteikta, lai aizsargātu 
Eiropas Savienības (ES) valstu tirgu 
no negodīgas konkurences, jo pašlaik 
zemas vērtības sūtījumi tiek ievesti 
milzīgos apjomos, nemaksājot PVN.
  Ja kopējā preču vērtība sūtījumā 
nepārsniegs 150 eiro, būs jāmaksā tikai 
PVN. Ja preču vērtība sūtījumā pārsniegs 
150 eiro, būs jāmaksā PVN un ievedmui-
tas nodoklis. Ja sūtījumā būs ar akcīzes 
nodokli apliekamā prece, papildus būs 
jāmaksā akcīzes nodoklis.
   Atmuitošana un PVN apmaksa būs 
jāveic arī par tām precēm, kas pasūtītas 
pirms 1. jūlija, bet piegādātas pēc. Tāpat 
jāpievērš uzmanība tam, no kurienes 
faktiski tiks nosūtītas preces, arī pasūtot 
tās no Eiropas, jo mēdz būt gadījumi, 
kad sūtītāja centrālā noliktava atrodas 
kādā trešajā valstī.

1. jūlijs - 
obligāti iesniedzamās 

gada ienākumu 
deklarācijas termiņš

  Valsts ieņēmumu dienests atgādi-
na, ka vairākām iedzīvotāju kategori-
jām līdz 2021. gada 1.jūlijam obligāti 
jāiesniedz gada ienākumu deklarācija 
par 2020. gadu. 
   VID aicina iesniegt deklarāciju elek-
troniski, VID Elektroniskās deklarēšanas 
sistēmā (EDS), kas ir ērtāk un vien-
kāršāk, jo tādējādi deklarācijā automātis-
ki ielasās visi VID rīcībā jau esošie dati 
un aprēķinās maksājamās summas. 
Vairāk informācijas: www.vid.gov.lv .

PAR IZDARĪTO ČETROS GADOS
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Turpinājums no 1. lpp.
       • Baltinavas   Mūzikas   un   mākslas  skola 
četros gados  realizēja virkni VKKF finansē-
tos  projektus:
- 2019. gadā Pūtēju orķestru festivāls “Taures 
skan Baltinavā” bija viens no skaistākajiem 
gada pasākumiem.
- 2021. gadā realizēti divi projekti: iegādā-
tas Kabatas trompetes T210 un projektors 
BENQ MH 750.
   • No     Baltinavas    pašvaldības      budžeta 
līdzekļiem četros gados veikti pašvaldības 
autoceļu seguma atjaunošanas darbi:
1. Ceļa    Keiši   -Plēšova-   Kaši   grants  ceļa 
seguma atjaunošana 3,7 km.
2. Maiļupe -Parks  grants seguma atjaunoša-
na 1,2 km.
3. Kaši   -Surikova-   Buksti   grants   seguma    
 atjaunošana 2,0 km.
4. Kotlova-Keiši grants seguma atjaunošana 
1,2 km.
5. Strautiņi-     Sloboda       grants      seguma 
atjaunošana 1,1 km.
   • 2020. gadā atjaunotas telpas Baltinavas 
kultūras namā.
    • 2019. gadā izveidota Saimnieciskā nodaļa. 
No pašvaldības finansējuma 2020. gadā ir 
iegādāts jauns traktors, sniega lāpsta, smilts-
sāls kaisītājs. 2021. gadā ir veikti iepirkumi 
un noslēgti līgumi par pļāvēja-smalcinātāja, 
piekabes un trīspunktu uzkares ekskavato-
ra iegādi, diemžēl Covid-19 ierobežojumu 
dēļ kavējas piegādes. Saimnieciskās nodaļas 
tehniskais nodrošinājums ir jūtams atspaids 
teritorijas sakopšanai, uzturēšanai un visu 
saimniecisko jautājumu kārtošanai. To 
būtiski izjūt darbinieki un novada iedzīvotā-
ji. Kvalitatīvs tehniskais nodrošinājums ļaus 
operatīvi novērst arī inženierkomunikāci-
ju avārijas sekas. Lai saglabātu pašvaldības 
autoceļu ceļu klātnes kvalitāti, regulāri tiks 
appļautas ceļmalas, lai neveidotos organisko 
atliekvielu trūds, kas būtiski bojā ceļa klātni.  
     • 2020.   gadā    Baltinavas   vidusskolas  un 
Sociālā dienesta vajadzībām iegādāts 8-            
vietīgais mikroautobuss.
      • 2017.   gadā     tika     uzsākta    atbalsta 
programma Baltinavas novada pašvaldības 
finansētā   granta veidā “Mana biznesa ideja 
Baltinavā” Baltinavas novada mazajiem 
uzņēmējiem,    mājražotājiem    un   amatnie-
kiem. Katru gadu granta finansējums tika 
palielināts,      2021.      gadā       finansējums 
viena granta idejai bija līdz 2000 euro, kas ir  
līdzīgs    ar   kaimiņu  novadu šāda veida 
atbalsta programmu finansējumu. 
   • Esam pievērsuši uzmanību vides jautā-
jumu risināšanā un dabas daudzveidības 
un bagātību saglabāšanā. Tā 2020. gadā 
Svētūnes un Obeļovas ezeros ir papildinā-
ti zivju resursi, ielaisti līdaku un zandartu 
zivju mazuļi. Svarīga loma ir arī jaunatnes 
izglītošanai: 2020. gadā tika rīkotas divas 
izglītojošās   vides   skolas:  Baltinavas vidus-
skolā “Ej purvā!”, bet Baltinavas Mūzikas un 
mākslas skolā “Visa dzīva radībiņa saulītē 
līgojās”. 
     •  Svētūnes peldvieta ir kļuvusi par iemīļo-
tu atpūtas vietu ne tikai Baltinavas novada 
iedzīvotājiem,    bet    arī   iedzīvotājiem   no 
kaimiņu novadiem. 2020. gadā tika veikti 
apjomīgi    darbi    pie    Svētūnes  peldvietas 
labiekārtošanas. Tie, kuri ir jau bijuši 
Svētūnē, to ir atzinīgi novērtējuši. 
   • Ir veikta Baltinavas parka dīķa un saliņas 
teritorijas labiekārtošana un teritorijas sakār-
tošana    pie    Maslenķu  traģēdijas piemiņas 
vietas.
     • 2020. gadā Mūzikas un mākslas skolai 
tika piesaistīts   remontstrādnieks,   kas    veic 
ikdienas   nelielos   remonta  darbus, kurus 
iepriekš veica paši pedagogi.
     • 2020. un 2021. gadā ir iegādāti portatīvie 
un stacionārie datori gan vidusskolai gan 
Mūzikas un mākslas skolai, kopā 8 datori.
     • 2021. gadā tika būtiski uzlabota Baltina-
vas ciema ielu apgaismošana, tika nomainīta 
51 nātrija spuldze pret videi draudzīgajām 
un ekonomiskajām LED spuldzēm. Katru 
mēnesi tiks ieekonomēti 136 euro. 

     • 2021.   gadā  bērnu  rotaļu   laukums pie
vidusskolas tiks papildināts ar nojumi. Ir 
noslēgts    līgums,    ceram,   ka   uzstādīs   šo 
nojumi pirms novadu apvienošanas. 
     • 2021.   gadā   vidusskolai   tika    piešķirts 
finansējums dārza traktora (pļāvēja)  iegādei.
    • Šajos četros gados katru gadu ir piešķirts 
finansējums (katru gadu 3000 euro) bīstamo 
koku    nozāģēšanai    gan    Baltinavas ciema 
teritorijā, gan kapos.
    • 2021. gadā Baltinavas novada pašvaldība 
finansiāli atbalstīja arī savas draudzes. Tika 
piešķirts finansējums Baltinavas Pareizticīgo 
baznīcas jumta remontam un Baltinavas 
Kunga Jēzus Pasludināšanas Romas katoļu 
draudzes Baltinavas Katoļu baznīcas ārsienu 
atjaunošanas darbiem.
   • Kopš 2014. gada (šajā laikā vadīju Iepir-
kumu komisiju, Baltinava bija viena no 
pirmajām pašvaldībām Latvijā, kura sāka 
pielietot Zaļo iepirkumu pārtikas produktu 
iepirkumos izglītības iestādēm) Baltinavas 
novada pašvaldība pārtikas produktu iepir-
kumos pielieto Zaļo iepirkumu.     
   • Kultūras   jomā    pašvaldība   katru   gadu 
finansēja gandrīz visus rīkotos pasākumus, 
katru gadu pasākumu rīkošanai tika piešķir-
ti   8000   euro.   Tāpat pašvaldība finansiāli 
atbalstīja  amatierkolektīvu dalību XXVI 
Vispārējos latviešu Dziesmu un XVI Deju 
svētkus.   Pašlaik    notiek     skatuves   grīdas 
nomaiņa parka estrādē.
    • Esam izveidojuši veiksmīgu  sadarbību ar 
mūsu     kaimiņiem   Krievijā.   2018.    gadā 
amatierkolektīvam “Gaspaža” bija iespēja 
paviesoties ar koncertprogrammu Krievijas 
Federācijā, Sebežas pilsētas svētkos. 2019.
gadā tautu deju kolektīvs “Kust i Kust” un 
Mūzikas un mākslas skolas moderno deju 
kolektīvs    viesojās    Krievijas       Federācijas 
Pitalovas rajona “Belarusskij” rīkotajos deju 
svētkos. Diemžēl, šo veiksmīgi iesākušos  
sadarbību     tālāk     neļāva   īstenot  Covid-19 
pandēmija. 
     • Baltinavas novada pašvaldība nodrošina 
“brīvpusdienas”   visiem   Baltinavas   vidus-
skolas skolēniem. Katru gadu tiek piešķirts 
finansējums skolēniem olimpiāžu un 
konkursu uzvarētāju apbalvošanai. Katru 
gadu Baltinavas novadā dzimušie bērni un 
izglītības iestāžu skolēni saņem Ziemassvēt-
ku konfekšu pakas. Pašvaldība katru gadu 
piešķir finansējumu senioriem apaļo jubileju 
godināšanai.
    • Baltinavas   novada   dome pievērsa lielu 
uzmanību jauniešu lietderīgai un 
mērķtiecīgai     brīvā       laika       pavadīšanas 
nodrošināšanai, izveidojot štata vienību – 
jaunatnes darba organizators. Veiksmīgi tika 
uzsākti    interesanti    ideju   projekti-    gan 
Jauniešu dienu rīkošana, gan dažādas 
meistardarbnīcas. Visām aktivitātēm tika 
piešķirts     finansējums,   bet   arī   šajā   jomā
korekciju ienesa pandēmija.
  • Katru gadu esam novērtējuši arī mūsu 
novada iedzīvotāju, uzņēmēju, darbinieku 
ieguldījumu Baltinavas novada labā, pas-
niedzot “Baltinavas Lepnums” balvas. Prieks 
par to, ka mūsu iesniegtie ieteikumi Ordeņu 
kapitulā par Valsts apbalvojuma piešķiršanu 
baltinaviešiem ir ņemti vērā. Šo četru gadu 
laikā Valsts apbalvojumi ir piešķirti četriem 
baltinaviešiem: 
- Aija Nagle iecelta par Atzinības krusta 
virsnieku,   
- Guntars Bartkevičs iecelts par Atzinības 
krusta komandieri, 
- Imants Slišāns iecelts par Atzinības krusta 
komandieri,    
- Iveta    Gabrāne    iecelta     par Atzinības 
krusta virsnieku. 
   

      Šie   ir   lielākie   ieguldījumi    Baltinavas 
novada  pašvaldības    attīstībā   un   iedzīvotā-
ju   labklājībai.   Ir    veikta   virkne    mazāku 
aktivitāšu, bet to visu uzskaitīt pat nav iespē-
jams. Ja kāds saka, ka četros gados  nekas nav 
izdarīts – tā ir maldinoša informācija.

PLĀNOTAIS 2021. GADĀ.

    Baltinavas novada pašvaldība arī šogad ir 
uzsākusi virkni realizējamo aktivitāšu (kas 
īsti realizēties tikai  pēc 1. jūlija). Daudzām 
aktivitātēm ir jau noslēgti līgumi, daudzas 
atrodas    saskaņojuma    fāzē   ar    VARAM,
 aizņēmuma ņemšanai. 
    Pašlaik top apliecinājuma kartes Baltina-
vas ielu dubultās virsmas apstrādes iecerei.
Ieskatījos BIS (Būvniecības informācijas 
sistēma)- iet uz beigām tehnisko noteikumu 
saskaņojumi, ekonomiskai daļai ir zināmas 
kontroltāmes, ideja ir iesniegta saskaņošanai 
Apvienojamo novadu Finanšu komisijai. 
    Baltinavas novada dome ir pieņēmu-
si lēmumu dalībai investīciju projektā  
Covid-19 izraisītās krīzes seku mazināšanai 
un novēršanai un aizņēmuma ņemšanu – 
pašvaldības Autoceļa Kaši-Surikova 4,6 km 
grants    seguma     atjaunošana   (ir   nosūtīts 
saskaņošanai VARAM).
    Baltinavas ielu dubultās virsmas apstrādes 
darbiem tiek gatavotas apliecinājuma kartes, 
kā jau iepriekš rakstīju, BIS notiek tehnisko 
noteikumu     saskaņošana    grafiskai     daļai. 
Aktivitātes sekojošas:
1. Parka    iela    0,80 km –   dubultā   virsmas 
apstrāde.
2. Tilžas iela (no MMS līdz krustojumam 
autoceļs V460) 0,20 km – dubultā virsmas 
apstrāde.
3. Jaunā iela (no Jaunā iela 10 -Jaunā iela 12) 
0,20 km – dubultā virsmas apstrāde.
4. Tirgus iela 0,188 km – dubultā virsmas 
apstrāde.
5. Dārza iela (no krustojuma ar Jauno ielu 
līdz   Gubas    kapiem)    0,20 km –   dubultā 
virsmas apstrāde.
6. Jaunā iela (krustojums Slimnīcas iela - 
līdz krustojumam ar Dārza ielu) 0,24 km  - 
dubultā virsmas apstrāde.
    Ir iesniegts pieteikums Valsts kasē aizņē-
muma ņemšanai Baltinavas kultūras nama 
parketa nomaiņai. Parkets nav mainīts kopš 
1976. gada, tas ir vecs un nolietojies. Baltina-
vas novada dome pieņēma lēmumu izman-
tot iespēju likumā “Par valsts budžetu 2021.
gadam” dotai iespējai - pašvaldības vienam 
noteiktam prioritāram investīciju projektam, 
kas atbilst pašvaldības attīstības program-
mas investīciju plānam. Tāpat ir iesniegts 
saskaņojuma pieprasījums VARAM par tel-
pu paplašināšanu un pielāgošanu muzeja 

vajadzībām. Bijušās pirmsskolas izglītības 
iestādes telpas tiks remontētas un pielāgotas 
muzeja darbības specifikai, lai muzejam būtu 
iespēja paplašināt ekspozīciju piedāvājumu.
      Šogad    un     nākamos      divus       gadus,
ekosistēmas      uzlabošanai     tiks      veikta 
niedru    pļaušana    Obeļovas   un   Svētūnes 
ezeros.   Līgums   jau   ir  noslēgts, ceram, ka 
jūlija sākumā notiks pirmā niedru pļaušana.
     Pagājušajā gadā rīkotās Vides skolas iegu-
va ļoti lielu popularitāti  jauniešu vidū. Šogad 
ir ieplānotas jau trīs izglītojošās vides skolas, 
tās realizēs  Baltinavas vidusskola, Baltina-
vas Mūzikas un mākslas skola un Baltinavas 
Kultūras nams. Ceru, ka šī labā ideja - vides 
skolu rīkošana -  saglabāsies arī jaunizvei-
dojamā Balvu novadā. Varbūt Baltinavas 
izglītības iestādes kļūs par šo vides skolu 
realizētājām  Balvu novada skolu skolēniem. 
Divu gadu uzkrātā pieredze ir nozīmīga.
      Tiek domāts arī par drošības nodrošināša-
nu Baltinavas ciemā - ir noslēgts līgums par 
videokameru uzstādīšanu.
      Mēs-    Baltinavas      novada         domes 
deputāti-   esam    pieņēmuši   lēmumu    par 
Baltinavas   novada   simbolikas saglabāšanu. 
Lūgsim     jaunizveidoto     Balvu       novadu 
reformēt Baltinavas novada ģērboni un 
karogu par Baltinavas pagasta ģērboni un 
karogu.
  Arī pēc 1. jūlija darbi tiks turpināti, 
nekas jau neapstāsies. Izmaiņas, protams, 
iedzīvotāji izjutīs. 
    Vēlos pateikties visiem Baltinavas novada 
iedzīvotājiem,    pašvaldības     iestāžu      un 
administrācijas darbiniekiem, domes 
deputātiem  par ieguldīto darbu Baltinavas 
novada    attīstībā,    problēmu      risināšanā, 
novada vārda popularizēšanā!
      No    manas    puses   tiks  darīts  viss,  lai 
Baltinavas novada intereses būtu pārstāvētas 
pilnā apjomā, visās jomās un  korekti. 2021. 
gads  nebūs  viegls,  Baltinavas  novads   tiks 
apvienots ar Balvu, Viļakas un Rugāju 
novadiem, izveidojot jaunu administratīvo 
teritoriju – Balvu novads. Visi esam  jauna 
ceļa sākumā, kādā veidā šo ceļu iesim, ko 
paveiksim   ejot,    ko   atstāsim  aiz  sevis, būs 
atkarīgs no mums pašiem, būs atkarīgs no tā,   
kā   spēsim    aizstāvēt   Baltinavas,    nu   jau 
pagasta intereses! 

Sarmīte Tabore,
Baltinavas novada domes 

priekšsēdētāja 

PRIEKŠSĒDĒTĀJAS VIETNIECES UZRUNA
       Četros    gados    paveikts  ir   daudz.      Paldies     kolēģiem      deputātiem, 
pašvaldības administrācijas un iestāžu darbiniekiem par kopā paveikto! Mēs 
katrs uz lietām un notiekošo skatāmies no sava skatu punkta un tāpēc ir tik 
svarīgi,   lai   iedzīvotāji   iesaistās  pašvaldības  darbā ar saviem priekšlikumiem, 
aizrādījumiem,   novērtējumu.  Tas  viss  kopā  veido  plašāku  skatu  uz   darbu 
prioritātēm un mērķiem. Paldies iedzīvotājiem par ieteikumiem, kritiku, kā arī 
novērtējumu, sapratni un atbalstu!
     Šobrīd Baltinavas novadu sagaida pārmaiņas. Vai būs labāk, vai sliktāk, to rādīs 
laiks.   Pats   galvenais,  ko  gribu  novēlēt,  lai   mēs   nepazaudējam  katrs pats sevī 
piederību Baltinavai! Var mainīt nosaukumu, var mainīt statusu, bet dzimtā vieta ir 
un būs   Baltinava.  Prieks  par  jaunajām ģimenēm, kas pārceļas,  atgriežas  uz  dzīvi 
Baltinavā! Iespējams, ka reizēm nenovērtējam, cik tomēr mēs katrs esam nozīmīgs, 
jo ikviens iedzīvotājs ar savu ģimeni, darbu, sakoptu sētu, apstrādātu lauku veido 
skaistu Baltinavu un piedalās tās attīstībā.
   Baltinava ir un būs mana un manas ģimenes dzimtā vieta, mūsu mājas, dzimtas 
stāsts, vieta iedvesmai un mīlestībai!

Inese Siliņa, Baltinavas novada domes priekšsēdētājas vietniece

     Cienījamie baltinavieši! Pēdējā “Baltinavas Vēstis” izdevumā vēlos pateikt 
paldies ikvienam Baltinavas novada iedzīvotājam, kurš iesaistījies mūsu novada 
attīstībā un labklājības celšanā.
    Lielā mērā tieši no jums, Baltinavas iedzīvotāji, būs atkarīgs kā Baltinava izskatīsies 
pēc 10 gadiem. Tieši tagad, vairāk kā nekad, visiem, kuriem šīs vietas liktenis nav 
vienaldzīgs, ir jābūt vienotiem kopīgu mērķu sasniegšanai.
    Kopīgiem spēkiem mēs varam paveikt daudz.
    “Šis ciemats, lai vēl baltāks kļūst.”

Jānis Bubnovs, Baltinavas novada domes izpilddirektors

IZPILDDIREKTORA UZRUNA
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VĒLĒTĀJU APVIENĪBA “BALTINAVA- LAIKAM LĪDZI” 

     Cienījamie Baltinavas novada iedzīvotāji! Dzīve un darbi turpinās! Lai 
mīlestība, prieks un ticība ir mūsu sirdīs! Ne jau nomelnojot un aprunājot 
citus   mēs   kļūstam   labāki,   bet   gan   palīdzot un atbalstot. Tāpēc, ieejot 
jaunajā novadā, novēlējumu sev un Jums izsaku ar man nezināma autora 
dzejas rindām:
 
Neatņemsim mātei viņas laimīgo smaidu,
Auklēdami klēpī dēlu nerunāsim naidu.
Nevēlēsim atriebību redzot zvaigzni debesīs krītam,
Neplūksim rozi uzplaukušu rītam.
Nemazgāsim melnās kājas Daugavas baltajās dziesmās un jūrā, 
Neslaucīsim taukās mutes svētā karoga stūrī.

       Lai mums izdodas viss labais ko daram un darīsim!  

MARIJA SKABA

VĒLĒTĀJU APVIENĪBA 
“MĒS – BALTINAVAI” 

    Vēlētāju apvienība “Mēs – Baltinavai” esam noslēguši 
četru gadu darbu Baltinavas novada domē. Darbojāmies 
pieci deputāti – Inese Siliņa, Antra Keiša, Inta Vilkaste, Lilita 
Kūkoja, Sarmīte Tabore. Četrus gadus atpakaļ, gatavojot 
savu priekšvēlēšanu programmu, izvērtējām visas iespējas, 
ko   varam   paveikt,   pilnībā  izslēdzām  tukšus  solījumus.  
Atskaitoties    par    padarīto,   no    savas   priekšvēlēšanu 
programmas, esam izpildījuši  to par 98 %, tas ir ļoti labs 
rādītājs. Nav izpildītas divas lietas – nav izdevies izpildīt 
solījumu   par    Baltinavas   vidusskolas   sporta   laukuma 
pārbūvi, izveidojot modernu, daudzfunkcionālu sporta 
laukumu. Tāpat nav izdevies izpildīt  otru solījumu, dienas 
centra izveide. Kas attiecās uz sporta laukuma pārbūvi, šajā 
plānošanas   periodā    nebija    iespēju    ar    šo   aktivitāti 
iesaistīties ES fondu finansējuma piesaistē, bet aizņēmuma 
ņemšanai no 2019. gada tika uzlikti ierobežojumi. Šī ideja 
nav atmesta, esam iesnieguši šo ideju Latgales attīstības 
programmas    2021.- 2027.   gadam   investīciju  plānā.  Ir 
cerības   to   īstenot   nākamajā  plānošanas   periodā.  Kas 
attiecās uz dienas centra izveidi, tad šī ideja zaudēja savu 
aktualitāti  līdz  ar  novadu  reformu,  tā  kā  dienas centri ir 
Balvu, Viļakas un Rugāju novados, kas tikuši ierīkoti no 
deinstitucionalizācijas projekta.
     Visus četrus gadus veiksmīgi sadarbojāmies ar pārējām 
divām vēlētāju apvienībām: “Savam novadam”, ievēlētie 
deputāti  –   Imants   Slišāns,    Velta   Mītke   un   Guntars  
Bartkevičs;     “Baltinava   – laikam  līdzi”  -  Marija    Skaba. 
Izveidojās ļoti laba sadarbība ar abām vēlētāju apvienībām, 
visi   esam   strādājuši   koleģiāli   un  pragmatiski, vienmēr 
uzklausot vienam otru un cienot. Ar vislielāko atbildību varu 
apliecināt, ka izveidojās spēcīga, zinoša un profesionāla 
komanda, tikai tāda komanda varēja atrisināt vissmagākos 
jautājumus.  Protams, bija reizes, kad viedokļi atšķīrās, bet 
tas ir normāli. Galvenais, ka  mēs spējām rast kompromisus 
un  risinājumus. Visi pēc labākās sirdsapziņas darbojāmies, 
lai  mūsu  Baltinavas novada iedzīvotāju dzīve uzlabojas, 
Baltinavas novads attīstās, teritorija tiek labiekārtota. Visi 
kopā cīnījāmies, lai aizstāvētu Baltinavas novada intereses 
administratīvi    teritoriālās    reformas   kontekstā.    Kopā 
risinājām gan ikdienišķos un saimnieciskos jautājumus, 
gan stratēģiskos. Lai gan bijām no trīs vēlētāju apvienībām, 
visiem    mums   bija   kopīgs   mērķis  –  Baltinavas novada 
izaugsme.
      Mums,   savā  sasaukumā,   nācās  risināt   ļoti    sāpīgu 
jautājumu –  par   Baltinavas  Kristīgās  internātpamatskolas 
slēgšanu, mazā skolēnu skaita dēļ. Ikkatrs no mums atceras  
to   domes   sēdi,   kad   visiem   acīs   bija   asaras.  Daudzi 
vainoja   pašvaldību    un     deputātus,    cilvēciski   tas     ir 
saprotams,    bet   tā   pilnībā   bija    valsts    bezatbildība - 
necensties sakārtot internātskolu jomu, nedomājot par 
bērniem, kuriem tik ļoti vajag īpašu pieeju. Valsts šo 
problēmu noņēma no sevis un uzgrūda pašvaldībām. Šī 
pieredze - uzgrūst visas problēmas pašvaldībām - no valsts 
puses vērojama arvien biežāk un biežāk, turklāt, nedodot 
papildus finansējumu.
   Vēlētāju apvienība “Mēs – Baltinavai” saka paldies un 
vislielākos pateicības vārdus saviem kolēģiem no vēlētāju 
apvienībām “Savam novadam” un “Baltinava – laikam līdzi”. 
    Paldies - Imant, Velta, Guntar, Marija- ka bijām kopā, 
kopā diskutējām un plānojām, strīdējāmies un radām 
kompromisus, reizēm padusmojāmies, reizem jokojāmies! 
Paldies par to, ka varējām uzticēties viens otram!
   Paldies par kopīgo darbu iestāžu un struktūrvienību  
vadītājiem, darbiniekiem!
     Paldies   par   sadarbību   uzņēmējiem   un    sadarbības 
partneriem!
  Paldies visiem Baltinavas novada iedzīvotājiem par šo 
kopīgo laiku četru gadu garumā!

VĒLĒTĀJU APVIENĪBA “MĒS – BALTINAVAI” 
INESE, INTA, ANTRA, LILITA, SARMĪTE

DEPUTĀTU VĒLĒJUMI  BALTINAVIEŠIEM

VĒLĒTĀJU APVIENĪBA “SAVAM NOVADAM” 

     Ar 2021. gada 1. jūliju vairs nebūs Baltinavas novada. Esmu vienmēr 
uzskatījis un arī tagad uzskatu, ka pirmā līmeņa pašvaldībai jābūt pēc iespējas 
tuvāk iedzīvotājiem. Diemžēl, šī gada administratīvi teritoriālā reforma ir solis 
uz tālāku centralizāciju. Reforma tika īstenota, neskatoties ne uz daudzajiem 
protestiem, ne uz dažādās aptaujās, vietējos referendumos pausto attieksmi 
pret piespiedu apvienošanu. Par šo reformu, par demagoģiju un pamatotu 
argumentu trūkumu, ko redzēju vairākās tikšanās reizēs ar toreizējo VARAM 
ministru Pūci, būtu daudz ko teikt, bet laikam tam nav jātērē vieta pēdējā 
“Baltinavas Vēstis” numurā.  Cilvēki reizēm saka, ka nu būs tāpat kā bija līdz 
2009. gadam, kad bijām kopā Balvu rajonā. Tāpat gan nebūs. Toreiz, rajona 
laikos, pagastā bija sava pašvaldība. Kopš valsts neatkarības atjaunošanas 
Baltinavai ir bijusi sava pašvaldība, nu ar 1. jūliju vairs nebūs. Apvienotajā 
novadā baltinavieši veidos apmēram 1/20 daļu (5 %) no iedzīvotāju skaita, 
tomēr arī no mums pašiem atkarīgs, cik veiksmīgi spēsim aizstāvēt savas 
Baltinavas intereses.
     Ir procesi, kas notiek neatkarīgi no mums, un ir lietas, ko mēs varam 
ietekmēt. Ir pasaules globālie procesi, ir valsts līmeņa politikā ietekmējamas 
lietas, ir jautājumi, kas jārisina pašvaldības līmenī, un ir lietas, kas Baltinavā 
atkarīgas no pašiem baltinaviešiem, no mums katra! Es uzskatu, ka Baltinava 
ir   īpaša   vieta!   Tā   ir  sena  un  bagāta (nedomāju naudas nozīmē)  vieta! 
Baltinavas pagasts ir senāks par visiem apkārtējiem pagastiem, vecāks par 
Latvijas valsti! Baltinova, Baļtinova, Baltinava dažādos laikos ir bijusi iekļauta 
Ludzas apriņķī, Jaunlatgales apriņķī, Abrenes apriņķī, Kārsavas rajonā, Balvu 
rajonā…. Tagad būs Balvu novadā. Svarīgi, lai neatkarīgi no administratīvā 
iedalījuma te ir cilvēki, darbs, sakopta vide, iespēja mācīties, attīstīt savu 
kultūru, valodu. Tik daudzreiz esmu dzirdējis no tāliem atbraucējiem apbrīnu 
un sajūsmu par Baltinavas cilvēku enerģiju, sīkstumu, par mūsu savdabīgo 
latgaliešu valodu, bet daudzreiz arī no pašiem baltinaviešiem dzirdēts, ka “te 
jau nekā nav, nekas nenotiek”. 
    Varbūt skanēs banāli, tomēr atļaušos uzrakstīt, ka te, Baltinavas novadā/
pagastā, ir mana mīļākā vieta uz pasaules. Un esmu pārliecināts, ka ir daudz 
cilvēku, kas teiktu to pašu. Lai mums izdodas!

IMANTS SLIŠĀNS

       Jāsaka, ka mans paveiktais darbs nav tāds ar acīm redzams un aptaustāms. 
Visa sasaukuma garumā pārsvarā ir strādāts ar iedzīvotāju un dažādu citu 
iestāžu   iesniegumiem   un   kārtotas  daudzas,  pamatā saimnieciska rakstura 
lietas.   Lielākoties,  tie  ir   nekustamo  īpašumu un zemes jautājumi, dažādu 
līgumu, noteikumu, grozījumu virzīšana uz apstiprināšanu domes sēdēs. Bet 
arī bez tā iztikt nevar.
    Gribētos, lai jaunajā novadā un vispār nākotnē nepazūd ne Baltinavas 
vārds, ne Baltinavas iedzīvotājs. Lai mūsu pagasts ir sakopts, tīrs, kulturāls. It 
kā nekas īpašs, bet ar katra iedzīvotāja piedalīšanos, pilnībā iespējams.
     Man nav un nebūs tuvākas vietas par Baltinavu. Te ir viss - dzimtā māja, 
ģimene, darbs, bērni, skola, baznīca, dzimtas kapi. Vai vēl ir kas vajadzīgs? 
Man nē.

VELTA MĪTKE
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2021. gada 27. maija domes sēdes lēmumi
Par grozījumiem saistošajos noteikumos

Domes sēdē deputāti apstiprināja saistošos 
noteikumus Nr.3/2021 “Grozījumi Baltinavas 
novada domes 2021.gada 28.janvāra saistoša-
jos noteikumos Nr.2/2021 “Par Baltinavas 
novada pašvaldības budžetu 2021.gadam” ”.
Apstiprināti Baltinavas novada domes 2021.
gada 27.maija saistošie noteikumi Nr. 4/2021  
„Grozījumi 2018.gada 29.novembra saistoša-
jos noteikumos Nr.15 ”Par sociālās palīdzī-
bas pabalstiem Baltinavas novadā” ”.

Par grozījumiem pašvaldības 
noteikumos

Izdarīti grozījumi Baltinavas novada domes 
noteikumos “Kārtība, kādā organizējami 
skolēnu nodarbinātības pasākumi 2021. gada 
vasaras brīvlaikā Baltinavas novadā” (Apsti-
prināti ar Baltinavas novada domes 2021.
gada 22.aprīļa lēmumu, protokols Nr.7, 3.&).

Par finanšu pārskata rādītāju 
apstiprināšanu

Apstiprināts Baltinavas novada pašvaldības 
2020. gada finanšu pārskats.

Par Investīciju plāna aktualizēšanu
Sēdē      aktualizēts     Baltinavas      novada 
Attīstības programmas 2012.-2018. gadam 
Investīciju plāns.

Par grozījumu lēmumā
Nolemts veikt grozījumu Baltinavas nova-
da domes 2021.gada 14.janvāra (protokols 
Nr.1, &4) lēmumā “Par Baltinavas nova-
da pašvaldības iestāžu/struktūrvienību 
darbinieku amata vienību un amatalgu 
saraksta apstiprināšanu”, mainot amatu vi-
enību “lauku attīstības speciālists” kods 3142 
23, saime 23, līmenis II A, mēnešalgu grupa 
6, uz amata vienību “klientu apkalpošanas 
konsultants lauku attīstības jautājumos”, kods 
4222 07, saime 23, līmenis II B, mēnešalgu 

grupa 7, slodze – 0,25.
Par dalību investīciju projektā

Sēdē nolemts ņemt aizņēmumu Valsts Kasē 
euro 224892,84 apmērā projekta “Autoceļa 
“Kaši – Surikova - Buksti” atjaunošanas dar-
bi” realizācijas ietvaros.
Nodrošināt finansējumu 15 % t.i 39 686,97 
euro    no    kopējām    investīciju    projekta 
izmaksām no Baltinavas novada pašvaldības 
pamatbudžeta.

Par projektu konkursa rezultātu 
apstiprināšanu

Deputāti nolēma atzīt par Baltinavas novada 
domes Atklātā projektu konkursa “Priekšlai-
cīgas  mācību pārtraukšanas riska jauniešu 
iesaiste     jaunatnes     iniciatīvu    projektos” 
uzvarētāju biedrību “Dodkepu.lv” ar projek-
tu “Kamanu suņu sports kā motivātors Balti-
navas novada jauniešiem”.

Par Atzinības raksta piešķiršanu
Nolemts piešķirt Baltinavas novada domes 
Atzinības rakstu Anitai Ločmelei par ilgstošu 
darbību amatierteātra “Palādas” vadīšanā un 
Baltinavas novada popularizēšanā, sakarā ar 
nozīmīgu dzīves jubileju.

Par pasākumu plāna aktualizētās 
redakcijas apstiprināšanu

Apstiprināta 2021. gada Baltinavas kultūras 
nama pasākumu plāna (apstiprināts ar Balti-
navas novada domes 2021.gada 28.janvāra 
lēmumu, Protokols Nr.2, 19.&) aktualizētā 
redakcija.

Par grozījumu noteikumos
Veikti grozījumi Baltinavas novada domes  
26.09.2013.  noteikumos “Par degvielas un 
kurināmā uzskaites kārtību Baltinavas nova-
da pašvaldībā” (apstiprināti ar Baltinavas 
novada domes sēdes 2013.gada 26.septembra 
lēmumu,  Protokols Nr.6 (9), 19.&).

Par zemes nomas līguma pagarināšanu
Deputāti nolēma pagarināt ar J. K. 2011. gada 
3. janvāra zemes nomas līgumu Nr. 11-13/1 
par zemes gabaliem ar kadastra Nr. 3844 005 
0104 (5,79 ha) un Nr. 3844 003 0699 (0,49 ha) 
termiņu uz 10 gadiem, zemes nomas maksu 
nosakot 490EUR gadā (kadastra Nr. 3844 005 
0104) un 55 EUR gadā (kadastra Nr. 3844 
003 0699).

Par zemesgabala iznomāšanu
Nolemts iznomāt A. B. zemesgabalu ar ka-
dastra apzīmējumu Nr. 3844 0030614 uz 10 
gadiem, zemes nomas maksu nosakot 1,5% 
no zemes gabala kadastrālās vērtības gadā, 
euro.

Par zemes ierīcības projekta 
apstiprināšanu

Apstiprināts SIA “Metrum”, reģistrācijas 
numurs 40003388748, juridiskā adrese: 
Ģertrūdes iela 47 - 3, Rīga, LV 1011, zemes 
ierīcības inženieres S. K., zemes ierīkotā-
ja sertifikāta Nr. AA0011, izstrādātais 
un iesniegtais Zemes ierīcības projekts 
nekustamā īpašuma „B.” zemes vienībai, kurā 
paredzēts sadalīt esošo zemes vienību divās 
zemes vienībās.

Par nekustamā īpašuma atsavināšanas 
procedūras uzsākšanu

Uzsākta Baltinavas novada pašvaldībai 
piekritīgā nekustamā īpašuma ar kadastra 
Nr.    3844 003 0656    ar     platību     1,5    ha 
atsavināšanas procedūra.

Par nekustamā īpašuma sadalīšanu
Atļauts K. A. no nekustamā īpašuma „A.”, kas 
atrodas   Baltinavas    novadā,   atdalīt zemes 
vienību,        piešķirot           jaunizveidotajam 
nekustamajam īpašumam nosaukumu „A”.

Par samaksas termiņa pārcelšanu
Pārcelts un noteikts 2021. taksācijas gadam 

aprēķinātā   nekustamā   īpašuma   nodokļa 
samaksas termiņš 30.11.2021.

Par nosaukumu piešķiršanu zemes 
vienībām

Nekustamajam īpašumam ar kadastra 
apzīmējumu   Nr.   3844 0030200  piešķirts 
nosaukums “Laukgaiļi”.
Nekustamajam īpašumam ar kadastra 
apzīmējumu   Nr.    3844 0030638   piešķirts 
nosaukums “Laukmala”.

Par nekustamā īpašuma sadalīšanu
Domes sēdē nolemts sadalīt nekustamo 
īpašumu ar kadastra numuru 3844 006 0249, 
no īpašuma atdalot zemes vienību ar kadas-
tra apzīmējumu Nr. 3844 003 0698 0,3085 ha 
platībā, atdalītajai zemes vienībai piešķirot 
nosaukumu „Tabori”, un nosakot atdalītās ze-
mes vienības zemes lietošanas mērķi: 0101 – 
zeme, uz kuras galvenā saimnieciskā darbība 
ir lauksaimniecība.

Par grozījumu pašvaldības ceļu reģistrā
Izdarīts grozījums Baltinavas novada 
pašvaldības ceļu reģistrā, saīsinot autoceļa 
A-3 “Čudarīne - Tutinova”  garumu no 2,53 
km uz 2,00 km.

Par projekta tāmes apstiprināšanu
Apstiprināta Baltinavas novada pašvaldības 
dalība     Valsts       kultūrkapitāla          fonda 
mērķprogrammas               “KULTŪRELPA” 
projekta    „Izzinošas    mobilās        lietotnes 
BALTINAVA ZOOM izstrāde Baltinavas 
novada kultūrvēsturiskā mantojuma aktīvai 
iepazīšanai” projekta izdevumu tāme.

Ar pilnu domes sēžu lēmumu 
sarakstu iespējams iepazīties:

www.baltinava.lv sadaļā 
Pašvaldība/ Domes sēdes.

BALTINAVAS NOVADA DOMES DARBINIEKU VELTĪJUMS IEDZĪVOTĀJIEM

       
      Ar  2021.  gada  1. jūliju  būsim  Balvu novada  pašvaldības darbinieki,  tāpēc   šobrīd  esam  lielu pārmaiņu gaidās.  Lai  kā  mainītos  
pašvaldības administrācijas darbs, mūsu ikdienas darbs, ar vislielāko rūpību turpināsim veikt mums uzticētos pienākumus, kvalitatīvi 
nodrošinot iedzīvotājiem sniegtos pakalpojumus. 
    Simboliski, noslēdzot mūsu darbu kā Baltinavas novada domes darbiniekiem, vēlējāmies atstāt ko paliekošu visiem baltinaviešiem. Blakus 
novada domei, pie daiļdārznieces izveidotās košumkrūmu dobes, visi kopīgi iestādījām kociņu un klāt pievienojām plāksnīti ar Baltinavas novada 
himnas vārdiem un vēstījumu visiem baltinaviešiem:

“Dzīvosim šodienai un atcerēsimies, ka katra rītdiena jau rīt kļūs par šodienu! 
Lai nekad nezūd prieks un lepnums dzīvot, strādāt, atgriezties Baltinavā.”

 BALTINAVAS NOVADA DOMES DARBINIEKI
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BALTINAVAS VIDUSSKOLĀ

   Baltinavas    vidusskolā   aizvadīts 
2020./2021.mācību gads, kas bija 
sarežģīts, galvenokārt tāpēc, ka Covid-19 
epidemioloģiskās situācijas dēļ lielāko 
mācību    gada     daļu     nācās      mācīties 
attālināti. 
    Paldies par darbu, iecietību,   sapratni    
šajā    aizvadītajā   gadā jāsaka vecākiem, 
skolēniem, skolotājiem, skolas tehniska-
jiem darbiniekiem! Jāpriecājas, ka vismaz 
ar 19. aprīli Baltinavas novads bija iekļauts 
epidemioloģiski drošāko novadu skaitā, 
un 1.-6.klašu un 12.klases skolēni varēja 
līdz mācību gada beigām mācīties klā-
tienē, 7.-11.klašu skolēni daļēji mācīties 
klātienē pēc rotācijas principa. Kaimiņu 
novadu skolās šādas iespējas nebija.
     Aizvadītajā    mācību    gadā   skolā   tika 
īstenots ESF projekts “Atbalsts izglītoja-
mo individuālo kompetenču attīstībai” 
(lielākais paldies   projekta      koordinatorei       
skolā   Tatjanai      Začestei !)      un    ESF    
projekts “Atbalsts priekšlaicīgas mācību 
pārtraukšanas samazināšanai” jeb saīsinā-
ti “PuMPuRS” (lielākais paldies projekta 
koordinatorei skolā Ivetai Loginai !).
   Vēl mācību gada sākumā, mācoties klā-
tienē, paspējām organizēt klātienes pasāku-
mus- dzejas dienu pasākumu un tikšanos 

ar dzejnieci Intu Naglu. Okto-
brī skolēni paspēja piedalīties 
brīnišķīgā vides izglītības skolā 
“Ej purvā!”. Rudenī notika 
skolēnu braucieni uz Balvu peld-
baseinu, uz pirmajām sporta 
sacensībām, bet turpmākajiem 
plānotajiem    klātienes    pasāku-
miem “punktu pielika” Covid-19 
situācijas pasliktināšanās valstī. 
    Neskatoties uz ilgstošo aizvadī-
to ārkārtas situāciju un papil-
dus slodzi, mācību gads godam    
pabeigts.    Pēdējā    mācību    gada 
dienā, 31. maijā, Baltinavas nova-
da pašvaldības finanšu balvas 
saņēma skolēni par godalgotām 
vietām olimpiādēs, konkursos, 
kā arī skolēni ar mācību gada 
noslēguma  vidējo  vērtējumu 
8,5 balles un augstāk: Madara         
Cīrule,          Jurģis       Fogelis, 
Madara Maksimova, Helēna Slišāne, 
Emma Zelča (2.kl.), Rihards Kokorevičs, 
Matilde Slišāne, Jēkabs Slišāns, Janeks 
Supe (4.kl.), Ieva Kozlovska, Egija Ļvova 
(5.kl.), Viktorija Oļipova (6.kl.), Rihards 
Logins, Anna Miethke (7.kl.), Renāte 
Ločmele (11.kl.), Ilmārs Bleidels un 

Kitija Keiša (12.kl.). Tradicionālajā sko-
las konkursā “Labākā liecība” individuāli 
pamatskolas posmā uzvarēja Egija Ļvova 
(5.klase), bet vidusskolas posmā- Kitija 
Keiša (12.klase). Klašu kolektīvu sacensībā 
konkursā par augstāko vidējās atzīmes 
pieaugumu    uzvarēja    8.   klase   un  balvā 
saņēma ekskursiju.
     4. jūnijā 12. klases izlaidumā sveicām 10 
mūsu    absolventus     (klases    audzinātāja- 
Lilita Kūkoja). Kitiju Keišu var apveikt arī 
ar   piešķirto    Latvijas    valsts     Simtgades 
stipendiju!    To    piešķir    vienam     skolas 
absolventam    ar    augstākajiem      mācību 
sasniegumiem.           Absolventēm         Zanei 
Taborei   un   Kitijai   Keišai   piešķirti   arī 
Latgales plānošanas reģiona pateicības    
raksti    par  labām un teicamām     sekmēm    
mācībās     un    aktīvu    dalību   skolas   un 
novada sabiedriskajā dzīvē. Apsveicam!
      11.  jūnijā 9.  klases   izlaidumā   sveicām 
piecus   absolventus     (klases   audzinātāja- 
Iveta Logina). 9. klases absolvente Liene 
Kaša saņēma Baltinavas vidusskolas Atzinī-
bas rakstu par labām un teicamām sekmēm!
       Vasaras     brīvdienu    pirmajā    nedēļā 
katram skolēnam līdz 18 gadu vecumam un 
pirmsskolas audzēknim (ja vecāki piekri-
ta un izmantoja) bija iespēja saņemt valsts   

apmaksātu zobu higiēnista pakalpojumu. 
Uz vietas skolā, tāpat kā pagājušajā vasarā, 
bija ieradies zobu higiēnists Jurģis Skopāns 
ar mobilās zobārtsniecības un zobu higiēnas 
autobusu. Paldies par šo iespēju!
   Ar pirmajām nodarbību dienām 16.-
17. jūnijā sākusies Baltinavas vidusskolas 
vides izglītības skola “Latvija lepojas!”. Tā 
turpināsies jūlijā. 30 skolēniem vides skolā 
ir vienreizēja iespēja iepazīt, apmeklēt dabas 
aizsardzības objektus ne tikai savā novādā, 
Latgalē, bet arī visā Latvijā līdz pat Slīteres 
nacionālajam parkam un Kolkas ragam otrā 
Latvijas malā. Par vides skolas finansējumu 
liels paldies Baltinavas novada pašvaldībai! 
Liels paldies vides skolas vadītājai Solvetai 
Loginai par pārdomātu, daudzveidīgu un 
interesantu programmu, paldies arī skolotā-
jām Intai Ludboržai un Zanei Ozoliņai!
     Paldies    vēlreiz   katram   par   paveikto 
aizvadītajā mācību gadā! Lai jauka, visās 
nozīmēs saulaina vasara! Lai laba veselība, 
lai izdodas uzkrāt vasaras enerģiju jaunam 
mācību gadam!

Imants Slišāns, 
Baltinavas vidusskolas direktors

9. klases absolventi kopā ar audzinātāju Ivetu Loginu

MŪZIKAS UN MĀKSLAS SKOLĀ

Atskatoties uz 2020./2021. mācību gadu

   Veiksmīgi ir noslēdzies 2020./2021. 
mācību gads, strādājot visiem kopā, 
palīdzot un atbalstot vienam otru. Šis 
gads noritēja īpašos apstākļos ar mācībām 
tiešsaistes    režīmā,     apgūstot      mācību
 programmas attālināti.
    Neskatoties uz to, arī šajā gadā audzēkņi 
veiksmīgi piedalījās konkursos un skatēs. 
Ir saņemtas Pateicības, 1 laureāta Diploms 
Starptautiskajā      konkursā,     1      Atzinība 
Latgales   reģiona   konkursā,    1   I  pakāpes 
Diploms,   2   II   pakāpes    Diplomi,   2  III 
pakāpes Diplomi starpnovadu konkursā. 
Tika    īstenoti    vairāki    VKKF     atbalstīti 
projekti, īstenota “Vides skola”, dalība 
vairākos novada pasākumos. Pedagogi ir 
pilnveidojuši profesionālo kompetenci.
   Baltinavas Mūzikas un mākslas skolai 
2020./2021. mācību gads noslēdzās ar 14 
brīnišķīgiem absolventiem. Profesionālās 
ievirzes programmu “Vizuāli plastiskā 
māksla” absolvēja 11 audzēkņi, program-
mu ”Klavierspēle” absolvēja 1 audzēknis, 
savukārt programmu “Vijoļspēle” absolvēja 
2 audzēkņi.
   Skolai mācību gads beidzās ar mākslas 

plenēru, kurā piedalījās ceturto un piekto 
klašu audzēkņi.
  Paldies visiem skolēniem par centību, 
neatlaidību, par darbu patstāvīgi, par pras-
mi   plānot   savu darbu,   apgūstot   izvēlētā 
instrumenta spēli, dejas soli, un vizuāli 
plastisko mākslu.
     Paldies    pedagogiem      par       izturību, 
pacietību, neatlaidību šajā īpašajā laikā. 
Paldies par savstarpējo atbalstu, apgūstot 
jaunas,   ar   izglītošanas   procesu    saistītas 
tehnoloģijas.
   Paldies audzēkņu vecākiem par atbalstu 
saviem    bērniem    ikdienā,    mudinot   un 
motivējot apgūt jaunas prasmes un 
zināšanas.
    Paldies skolas tehniskajiem darbiniekiem 
par godprātīgo darbu.
 Paldies Baltinavas novada domes 
priekšsēdētājai Sarmītei Taborei, kā arī 
visiem domes deputātiem, par finansiālo un 
uzmundrinošo atbalstu šajā īpašajā mācību 
procesa laikā.
  Sveicu Jūs visus mācību gadu beidzot! 
Vēlu visiem saulainu, priecīgiem brīžiem 
piepildītu vasaru! Novēlu saņemt daudz 

enerģijas no saules un aktīvas atpūtas. Lai 
nākamais mācību gads iesākas prieka pilns!
     Uz tikšanos septembrī!

Marija Bukša,
Baltinavas mūzikas un mākslas 

skolas direktore

Izvērtējot paveikto aizgājušajā mācību gadā

12. klases absolventi kopā ar audzinātāju Lilitu Kūkoju
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KULTŪRAS NOTIKUMI

Pieminot Latvijas iedzīvotāju pirmās masu deportācijas 80. gadadienu 
       2021. gada 14. maijā apritēja 80. gadadiena kopš padomju varas organizētajām masu 
deportācijām. Pieminot deportāciju upurus, 14. jūnijā no plkst. 11.00 pasākumā ar 
nosaukumu “Aizvestie. Neaizmirstie. 80 gadi kopš 14. jūnija deportācijām” vienlaikus 
visā Latvijā tika lasīti 1941. gadā izsūtīto Latvijas iedzīvotāju vārdi. Baltinavas novadā 
vārdu  lasīšana  notika  Baltinavas  Romas  katoļu baznīcā. Pirms saraksta lasīšanas 
notika Svētā mise par aizvestajiem cilvēkiem, tostarp katoļu priesteri Pēteri Apšenieku.
    Atklājot pasākumu, klātesošie noskatījās Baltijas valstu prezidentu kopīgo paziņoju-
mu, pieminot 80. gadadienu kopš masu deportācijām. Pēc video noskatīšanās, kultūras 
nama vadītāja Inta Krakopa nolasīja 25 deportēto cilvēku vārdus un uzvārdus. Pasākumu 
attālināti varēja vērot ikviens interesents, jo vārdu lasīšana tika translēta tiešraidē katras 
pašvaldības facebook profilos, arī Baltinavas novada domes facebook profilā.
    Pēc piemiņas pasākuma Baltinavas Romas katoļu baznīcā, Baltinavas novada domes 
priekšsēdētāja   Sarmīte   Tabore,   izpilddirektors   Jānis  Bubnovs un  pasākuma dalībnieki 
nolika ziedus Masļenku traģēdijas piemiņas vietā.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste

81 gads kopš Masļenku traģēdijas
   2021. gada 15. maijā apritēja 81 gads kopš traģiskajiem notikumiem Latvijas 
robežsardzes postenī Masļenkos, tāpēc Baltinavas novada domes priekšsēdētāja 
Sarmīte Tabore, izpilddirektors Jānis Bubnovs, priekšsēdētājas vietniece Inese Siliņa 
nolika ziedus traģēdijas piemiņas vietā Baltinavā.
        Pieminēt traģiskos notikumus ieradās arī Valsts robežsardzes Viļakas pārvaldes pārstāv-
ji un Valsts robežsardzes koledžas Robežsardzes vēstures izpētes nodaļas vecākā speciāliste 
Dace Zariņa.

Madara Siliņa,
Baltinavas novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste

Sumināti Mūzikas un mākslas skolas absolventi

Bija pavasaris, mēs satikāmies parkā,
Kur lakstīgalas rīta rasu dzerot,
Lej savas jaukās melodijas...

      Saulainā   29.   maija   pēcpusdienā   Baltinavas   muižas  parkā notika 
Baltinavas   Mūzikas  un    mākslas  skolas  izlaidums.   Apliecības   par 
profesionālās ievirzes izglītību programmā “Vizuāli plastiskā māksla” 
saņēma Inese Antonova, Rihards Cīrulis, Kajs Fogelis, Esmeralda 
Juhmane,  Kristaps  Kašs,  Intars  Kļanskis,  Ieva  Kozlovska,   Egija 
Ļvova, Laine Mežale, Samanta Slišāne un Arta Smirnova. Mūzikas 
programmā   “Vijoļspēle”   apliecības   saņēma   divi   jaunieši –  Jurģis 
Milaknis un Elvis Circens, bet apliecību par programmas “Klavier-
spēle” apguvi saņēma Arvils Kokorevičs.
     Absolventi, kuri daudzu gadu garumā sekmīgi mācījās un pilnveido-
ja savas apgūtas zināšanas un prasmes, izlaidumā, kā pateicību skolai 
un skolotājiem, veltīja muzikālu sveicienu, atskaņojot – L. van Bētho-
vena “Menuetu”, E. Dārziņa “Melanholisko valsi”, D. Cipoli “Menuetu”, 
bet skolas telpās varēja apskatīt jauno mākslinieku skolas nobeiguma 
darbu izstādi.
      Daudz  labu  vēlējumu   absolventi   saņēma   no    skolas   direktores, 
skolotājiem un vecākiem. Izlaiduma izskaņā Dagnija Antonova, vēlot 
absolventiem   drošu   un   laimīgu   ceļavēju   katrai   dienai,  atskaņoja 
Raimonda Paula skaņdarbu “Ilgais ceļš kāpās.”
     Lai piepildās Paulu Koelju teiktie vārdi:
“Lai katrai dienai ir savs brīnums. Tāpēc pieņem svētību, strādā un radi savus mazos mākslas darbus jau šodien! Rīt tev taps dāvāts vēl!”

Lilita Kūkoja, Baltinavas MMS direktores vietniece
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Izveidots puķu dārzs iedzīvotāju priekam

Baltinavā uzņemti “Gaismas ceļš 2021”  dalībnieki

SABIEDRISKĀS AKTIVITĀTES

     Maija mēneša izskaņā sieviešu biedrība “Vaivariņi” aicināja parādīt mīlestību pret saviem bērniem, izveidojot skaistuma dobi Baltinavā. 1. jūnijs ir Starptautiskā bērnu 
aizsardzības diena, tāpēc biedrības dāmas aicināja atnest uz kultūras namu viengadīgu vai daudzgadīgu puķi vai košumkrūmu un to iestādīt skvērā “Laimes pakavi”. 
Bērnu  aizsardzības  dienā, pie Laimes pakava,   biedrības dalībnieces veidoja  puķu dārzu.  Lai zied bērniem un  pašiem par prieku.  Nu dobe kopīgiem spēkiem izveidota un sastādīta. 
Galvenais lai ieaugas un zied. 
      Paldies visiem baltinaviešiem par atbalstu un saziedotajiem krāšņajiem ziediem! Jauku, siltu un piepildītu vasaru!

Marija Skaba, Sieviešu biedrība “Vaivariņi”
Foto: Inta Krakopa

     Jau otro gadu, sadarbojoties biedrībai “1836”, Stirnubuks.lv un garo distanču skrējējam  Dinam  Vecānam,  sākot ar 16. jūniju  norisinājās  četru dienu garš lāpu skrējiens – 
“Gaismas ceļš”. Skrējiena dalībnieki veica distanci nesot lāpas, izgaismojot Latvijas pierobežu, radot Gaismas un Mīlestības ceļu, kas “apņems” mūsu valsti.
     Šogad “Gaismas ceļa” skrējiens 16. jūnijā sākās Kolkā, kur pērn noslēdzās. Kolkā tika iedegtas divas gaismas lāpas, kuras uzsāka ceļu pretī viena otrai. Tās nesa divas skrējēju komandas 
– Ziemeļaustrenis un Dienvidrietenis. Katra devās savā virzienā, 
lai, noslēdzot skrējienu, satiktos Krāslavā. Pa ziemeļu pusi devās 46 
komandas, savukārt, pa Dienvidu – 41 komanda. Skrējiena mērķis 
ir izveidot nepārtrauktu “Gaismas ceļa” ritējumu, kuru nodrošina 
skrējēju komandas, nododot gaismas stafeti ik pēc ~20 km, radot 
nepārtrauktu gaismas ritējumu, izgaismojot Latvijas robežu.
    Katra pierobežas pašvaldība tika aicināta uzņemt “Gaismas ceļa” 
lāpas    nesējus,    proti,  sagaidīt    un   pavadīt   skrējiena dalībniekus
stafetes maiņas punktos un visiem kopīgi iedegt “Gaismas ceļa” 
ugunskurus.
      19. jūnija   vakarā    “Gaismas ceļa”    skrējējus      un    pavadošo
auto  ekipāžu  Baltinavā sagaidīja Baltinavas novada domes 
priekšsēdētāja Sarmīte Tabore, sabiedrisko attiecību speciāliste 
Madara Siliņa un sieviešu biedrības “Vaivariņi” pārstāves- Marija 
Skaba, Velta Mītke, Veneranda Keiša. 
   Lāpu skrējiena dalībnieki aizdedza simbolisku ugunskuru pie 
1836   stabiņa   Baltinavas   centrā.   Tika   aizdegta  nākamā posma 
skrējēju - baltinaviešu Daces Bukšas un Edgara Pundura- lāpa. 
Pasākuma   organizatori   un   sagaidītāji   Baltinavā  vienojās kopīgā 
dziesmā “Visapkārt Gaisma ausa”. Jau pēc neilga mirkļa skrējēji 
uzsāka savu ceļu, nesot lāpu pretī nākamajai komandai Kārsavā. 
Pavadošās auto ekipāžas dalībnieki, atpūtušies un iestiprinājušies, 
devās uz nākamo pieturvietu, sagaidīt “Gaismas ceļa” dalībniekus.

Madara Siliņa, Baltinavas novada domes sabiedrisko attiecību speciāliste
Izmantota informācija no http://1836.lv/2021-gada-gaismas-cels/

AFIŠAS. Aktuāla informācija.
Par Latvijas Pasta darbību pēc 1. jūlija

     Latvijas Pasta darbībā pēc administratīvi teritoriālās reformas un 2021.gada 
pašvaldību vēlēšanām izmaiņas nav paredzamas – tāpat kā līdz šim, uzņēmums 
turpinās piegādāt sūtījumus atbilstoši noteiktajām pasta indeksu teritorijām, kurās nav 
plānotas izmaiņas. Savukārt pasta pakalpojumu sniegšanas vietu izvietojums atbilstoši 
spēkā esošajam normatīvajam regulējumam ir piesaistīts mazākajai administratīvajai 
vienībai – pilsētai vai pagastam, nevis novadam.
       Vienīgās izmaiņas, kas   skars  klientus,   būs  precīza novada  nosaukuma   norādīšanas 
nepieciešamība   tajās   adresēs,   kuras   skars   novadu apvienošanas procesi. Citas adreses 
sastāvdaļas – pilsētu  un pagastu nosaukumi,  indekss –  adrešu  pierakstos    pēc  reformas 
nemainīsies.
     Taču līdz ar administratīvi teritoriālo reformu Latvijas Pasts aicina visus pasta pakalpo-
jumu izmantotājus – gan fiziskās, gan juridiskās personas – parūpēties kā par savas, tā arī 
par savu klientu adrešu korektu pierakstu, ja tajās reformas rezultātā mainīsies attiecīgais 
novads. Maksimāli precīzs adreses pieraksts palīdzēs ātrāk apstrādāt sūtījumus, nekavējot 
kopējos pasta apmaiņas procesus.

Fiziskām personām būtiski pārbaudīt un nomainīt savu adresi, norādot jauno novadu, 
piemēram,   interneta   veikalos   izveidotajos   klienta   profilos,  un atcerēties par korektu 
pierakstu, veicot jaunus pasūtījumus citās vietnēs, tajā skaitā, piemēram, abonējot preses 
izdevumus.
      Juridiskajām personām, kuras izsūta korespondenci tālāk saviem klientiem, nepieciešams 
jau laikus sakārtot klientu adrešu datubāzi, atjaunojot adrešu pierakstus atbilstoši jaunajām 
novadu robežām pēc administratīvi teritoriālās reformas.

    Latvijas Pasts atgādina, ka, aizpildot sūtījuma adresi, ir jānorāda šāda informācija: 
adresāta vārds/uzvārds vai juridiskas personas nosaukums, iela, mājas un dzīvokļa nu-
murs vai mājas nosaukums, pilsēta/pagasts, novads, pasta indekss.

     Ja sūtījums adresātam ir izsniedzams pret parakstu, svarīgi, lai adresāta vārds un uzvārds 
būtu norādīts precīzi un saprotami, jo šādā gadījumā tiks pārbaudīta saņēmēja identitāte, 
lūdzot uzrādīt personu apliecinošu dokumentu.
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Izsludināta pieteikšanās atklātā 
projektu konkursā

     Latgales plānošanas reģions ir izsludinājis pieteikšanos EEZ grantu 2014.–2021. gada 
perioda programmas “Vietējā attīstība, nabadzības mazināšana un kultūras sadarbība” 
atklātā projektu konkursā “Atbalsts biznesa ideju īstenošanai Latgalē”, kur būs iespēja 
saņemt atbalstu uzņēmējdarbības attīstībai līdz 2024. gadam, īstenojot jaunas biznesa 
idejas un radot darba vietas Latgales reģionā. 
   Projektu konkursa ietvaros tiks atbalstītas gandrīz visas uzņēmējdarbības jomas un at-
balstam var pieteikties jebkura fiziska un juridiska persona (mazais vai mikro uzņēmums), 
kas savu saimniecisko darbību veic Latgales reģionā. Projektu iesniedzēji, īstenojot jaunu 
biznesa ideju, varēs saņemt atbalstu jaunu produktu vai pakalpojumu radīšanai, esošu pro-
duktu uzlabošanai, ražošanas jaudas būtiskai palielināšanai vai ražošanas procesu būtiskai 
maiņai, kā arī esošu pakalpojumu efektivitātes uzlabošanai.
   Konkursam pieejamais programmas līdzfinansējums ir 540 000 EUR un vienam pro-
jektam pieejamais līdzfinansējums ir no 5000 līdz 10 000 EUR. Līdzfinansējuma atbalsta 
intensitāte nepārsniedz 55% no projekta kopējām attiecināmajām izmaksām. Visi projekta 
konkursa dokumenti ir publicēti Latgales plānošanas reģiona mājas lapā internetā, sadaļā 
Grantu shēma “Atbalsts biznesa ideju īstenošanai Latgalē” kā arī EEZ grantu mājas lapā 
internetā.
   Projektu pieteikumus var iesniegt Latgales plānošanas reģionam no 2021. gada 17. jūnija 
līdz 21. septembrim. Sīkāka informācija -  nosūtot jautājumus uz e-pastu: eeagrants@lpr.
gov.lv . Vairāk   informācijas  par   EEZ grantu programmu  “Vietējā  attīstība,    nabadzības 
mazināšana un kultūras sadarbība”: www.eegrants.lv .

Spēle “Ziemeļlatgales detektīvi” 

    Aicinām piedalīties spēlē, kura tapusi Balvu Centrālajai bibliotēkai sadarbībā ar 
Balvu un Viļakas novadu tūrisma informācijas speciālistēm, projekta Interaktīva spēle 
“Ziemeļlatgales detektīvi” ietvaros.
    Spēlējot šo spēli Tev būs iespēja iejusties detektīva lomā un interaktīvā veidā iepazīt 
Ziemeļlatgales dabas un kultūrvēstures objektus, kā arī tūrisma piedāvājumu. Detektīviem 
atklāšanai tiks piedāvāts veikt kopumā 121 uzdevumu — misiju dažādās Ziemeļlatgales 
vietās. Vairumā misiju tiks atstāti pavedieni, lai acīgākajiem meklētājiem palīdzētu atrast 
atbildi. Tādejādi paralēli varēsi ceļot un kļūt arī par ekspertu grāmatu, žurnālu un avīžu 
pasaulē! Attīstīsi sevī arī fotografēšanas prasmes.
     Spēle pieejama elektroniski aplikācijā “Actionbound” no 3.jūnija, un sev ērtā laikā to 
varēsi turpināt spēlēt līdz pat 31.oktobrim.
Kā spēlēt šo spēli?
1) Pārliecinies, vai Tavs telefons ir uzlādēts un vai Tev ir pieejams internets! Tas lieti noderēs 
ceļā, meklējot informāciju.
2) Lejupielādē savā viedtālrunī aplikāciju “Actionbound” (to var izdarīt Apple App Store vai 
Google Play Store)!
3) Atrodi aplikācijas   “Actionbound” meklētājā   spēli “Ziemeļlatgales detektīvi”   vai arī 
aplikācijā noskenē spēles qr kodu!

    Sirsnīgs paldies par sadarbību ikmēneša 

“Baltinavas Vēstis” izdevumu  tapšanā! 
 

Paldies skolu direktoriem un skolotājiem, kolēģiem Baltinavas novada domē 
un visiem, kas iesaistījās informatīvā izdevuma numuru veidošanā.

     Ar Jūsu atbalstu ik mēnesi apkopojām informāciju par visām 
aktuālajām norisēm novadā un padarījām to pieejamāku 

ikvienam baltinavietim, galvenokārt arī tiem iedzīvotājiem, 
kas nav aktīvi interneta lietotāji.

Lai skaistām atmiņām piepildīta šī vasara!
Ar cieņu, Madara Siliņa
“Baltinavas Vēstis” informatīvā satura un maketa veidotāja


